
Protokół nr 49/22 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce  

w dniu 26.01.2023 r. 

 

Data posiedzenia: 26.01.2023 r. 

Miejsce posiedzenia: Gminne Centrum Kultury w Gorzycach 

Obecni: wg załączonej listy obecności (załącznik nr 1 a-b) 

Stwierdzenie prawomocności: wymagane quorum. 

 

Projekt porządku obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gorzyce na lata 2023-2030. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Gorzyce na 2023 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy 

Gorzyce nr XXIII/200/20 z dnia 26 października 2020 r. w sprawie 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Gorzyce.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XXIII/201/20 Rady Gminy Gorzyce z dnia 26 października 2020 r. w 

sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właścicieli 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XXVII/255/21 z dnia 25 lutego 2021 r. w sprawie określenia górnych 

stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych oraz odbierania odpadów komunalnych. 



9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu pracy Rady 

Gminy Gorzyce na 2023 rok. 

10. Rozpatrzenie skargi z dnia 13.12.2022 r. na działalność Wójta Gminy 

Gorzyce. 

11. Wnioski i zapytania. 

12. Zamknięcie posiedzenia.. 

Ad 1 

W dniu 26.01.2023 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja 

otworzył wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce. Powitał 

wszystkich obecnych, m.in.: Wójta Gminy Daniela Jakubczyka, Z-cę Wójta 

Daniela Kurasza, Skarbnik Gminy Renatę Seman, Sekretarz Gminy Marię 

Władarz, radnych, sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy Gorzyce.  

Ad 2 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przedstawił porządek 

posiedzenia  

Do porządku posiedzenia nie wniesiono uwag i został przyjęty 

jednogłośnie. 

Ad 3 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja poinformował, iż 

wyłożony został protokół z ostatniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Gorzyce, do którego można zgłaszać uwagi i poprawki do końca 

dzisiejszego posiedzenia. W przypadku zgłoszenia uwag zostaną one 

rozpatrzone, w przypadku ich braku protokół przyjęty zostanie w 

proponowanym brzmieniu. 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Skarbnik Gminy Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gorzyce na lata 2023-2030 (zał. nr 2) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Krzysztof Małek zapytał czy planowane środki w wysokości 

105 000 zł. z przeznaczeniem na studium uwarunkowań i kierunków 



zagospodarowania przestrzennego Gminy Gorzyce, to już ostateczna 

kwota, na co pani Skarbnik Renata Seman odpowiedziała, że 

najprawdopodobniej tak.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      8 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      6 przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna za      5 przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Budżetu za      5  przeciw  1  wstrzymał …….. 

Komisja Skarg  za      5 przeciw ……… wstrzymał ........... 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Skarbnik Gminy Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Gorzyce 

na 2023 rok (zał. nr 3) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Stanisław Zbroja zauważył, że zwiększa się plan wydatków na 

wynagrodzenia pracowników oświaty. Radny poprosił o wyjaśnienie tej 

kwestii. 

- Pani Skarbnik Renata Seman odpowiedziała, że są to środki 

przeznaczone na wyrównanie wynagrodzeń zgodnie z minimalną płacą, 

obowiązującą od 1 stycznia br. Zmiana ta będzie obejmować głównie 

pracowników administracji i obsługi.  

- Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny zapytał dlaczego zrezygnowano 

z przygotowania dokumentacji projektowej na zadanie „Szlakiem 

wybitnych - Hrabia Arco – zagospodarowanie terenu w Olzie”. 

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że zadanie zakłada budowę 

tzw. produktu turystycznego. Po rozmowach z partnerską Gminą Godów, 

wspólną decyzją wyłączamy Olzę z tego projektu i zgłoszona zostanie do 

dofinansowania w ramach tzw. inicjatywy sołeckiej. Czekamy na 

ogłoszenie możliwości aplikowania i wytyczne w tej kwestii.  

- radny Stanisław Zbroja odniósł się do tematu dot. dodatków 

uzupełniających dla nauczycieli, gdzie w ubiegłym roku udało się osiągnąć 



bilans zerowy w tym zakresie. Radny pogratulował Wójtowi i Z-cy Wójta 

takiego osiągnięcia, gdyż w ostatnich latach te dodatki były bardzo duże i 

zdaniem radnego były to pieniądze niewłaściwie wydatkowane, które 

można było przeznaczyć na inne, ważne cele, skupiając się oczywiście na 

uczniach.  

- Z-ca Wójta Daniel Kurasz wyjaśnił, że to osiągnięcie jest efektem 

ogromnej pracy w podziale godzin nauczycieli. Dobrze, że udało się taki 

efekt osiągnąć jednak zdaniem Pana Wójta trudno tu mówić o 

niegospodarności, ponieważ zgodnie z ustawą corocznie organ prowadzący 

musi przeanalizować wydatki na wynagrodzenia nauczycieli. W razie 

nieosiągnięcia średnich wynagrodzeń w danym roku, wypłaca się 

jednorazowy dodatek uzupełniający i to nie podlega żadnej wątpliwości. 

Dodał, że w Jego ocenie, środki finansowe wydatkowane na 

wynagrodzenia nauczycieli, nie są pieniędzmi zmarnowanymi, tym 

bardziej że wszyscy są świadomi tego, jak ciężka jest sytuacja w oświacie.   

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      8 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      6 przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna za      5 przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Budżetu za      6  przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Skarg  za      5 przeciw ……… wstrzymał ........... 

Ad 6 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Izoldzie Gajowskiej, która 

przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Rady Gminy Gorzyce nr XXIII/200/20 z dnia 26 października 2020 r. w 

sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie (zał. nr 4) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny zapytał do jakiego odpadu należałoby zakwalifikować 

styropian. 

- Pani Kierownik Izolda Gajowska odpowiedziała, że odpowie na to pytanie 

na najbliższej Sesji Rady Gminy. 



- radna Dominika Styrnol wspomniała, że zmieniła się ustawa o 

utrzymaniu porządku i czystości w gminach, która narzuca na gminy 

obowiązek kontrolowania zbiorników bezodpływowych. Radna poprosiła o 

przybliżenie tego tematu.  

- Pani Kierownik Izolda Gajowska odpowiedziała, że niniejszą zmianą 

wprowadzono kary dla samorządów, w przypadku nierealizowania kontroli 

w tym zakresie. Od momentu wejścia w życie przepisu, Gmina w 

przeciągu dwóch lat powinna skontrolować wszystkie zbiorniki 

przydomowe. Bardzo szczegółowe sprawozdania trzeba będzie  skierować 

do Wód Polskich. Kontrola będzie polegała na zweryfikowaniu czy 

mieszkaniec posiada stosowną umowę na wywóz nieczystości oraz czy 

wywiązuje się z obowiązku wywozu nieczystości zgodnie z regulaminem. 

Kontrole będą obejmować również nieruchomości niezamieszkałe - dodała.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      8 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      6 przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna za      5 przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Budżetu za      6  przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Skarg  za      5 przeciw ……… wstrzymał ........... 

Ad 7 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Izoldzie Gajowskiej, która 

przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Rady Gminy Gorzyce z dnia 26 października 2020 r. w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi (zał. nr 5) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do 

wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      8 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      6 przeciw…….... wstrzymał ……… 



Komisja Rewizyjna za      5 przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Budżetu za      6  przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Skarg  za      5 przeciw ……… wstrzymał ........... 

Ad 8 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Izoldzie Gajowskiej, która 

przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

nr XXVII/255/21 z dnia 25 lutego 2021 r. w sprawie określenia górnych 

stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych oraz odbierania odpadów komunalnych (zał. nr 6) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny zapytał dlaczego górna stawka opłaty za opróżnianie 

zbiorników bezodpływowych wynosi aż 80 zł za 1m³. Radny powiedział, że 

taki wywóz to średnio koszt ok. 40 zł za 1m³ ścieków więc nie ma 

powodu, żeby stawkę tę tak zawyżać.  

- Pani Izolda Gajowska odpowiedziała, że w ościennych gminach ta stawka 

jest podobna, albo znacznie wyższa. Podkreśliła, że uchwała określa 

stawkę maksymalną. Przypuszczalnie i tak każdy mieszkaniec będzie 

szukał oferty najkorzystniejszej cenowo. Obecnie mamy 14 firm, z których 

usług mieszkańcy mogą skorzystać, zatem konkurencja jest w tym 

zakresie bardzo duża – dodała.  

- radny Krzysztof Małek odniósł się do tematu dotyczącego wywozu osadu 

z przydomowych oczyszczalni ścieków. Czy przy przeciętnej 

czteroosobowej rodzinie, częstotliwość wywozu co dwa lata, to nie za 

rzadko – zapytał.  

- Pani I. Gajowska wyjaśniła, że każda przydomowa oczyszczalnia ścieków 

podlega zgłoszeniu i projektant dostosowuje wszelkie parametry 

oczyszczalni do potrzeb danego gospodarstwa domowego. Wszystkie 

pozostałe zapisy związane z eksploatacją tej oczyszczalni, łącznie z 

terminami wywozu osadów, reguluje odpowiednia dokumentacja 

techniczna – dodała.  



Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      8 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      6 przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna za      5 przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Budżetu za      6  przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Skarg  za      5 przeciw ……… wstrzymał ........... 

Ad 9 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Przewodniczącemu Rady Gminy Gorzyce Piotrowi Wawrzycznemu, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Rady Gminy 

Gorzyce na 2023 rok (zał. nr 7) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny zapytał dlaczego uchwalenie 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Gorzyce zaplanowano dopiero na listopad i na jakim etapie są w tej 

chwili prace nad opracowaniem tego dokumentu. 

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że w przyszłym tygodniu 

planuje spotkanie z Radą Gminy w tym temacie. Jest bardzo dużo zmian 

bo aż 400 wniosków o zmianę w planie, które trzeba rozważyć i 

przeanalizować. Są rzeczy które dotyczą dobra wspólnego, takich jak np. 

cmentarzy, miejsca gdzie mogłoby zaistnieć termiczne przetwarzanie 

odpadów komunalnych. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      8 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      6 przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna za      5 przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Budżetu za      6  przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Skarg  za      5 przeciw ……… wstrzymał ........... 

Ad 10 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Przewodniczącemu Rady Gminy Gorzyce Piotrowi Wawrzycznemu, który 

przedstawił temat dotyczący skargi z dnia 13.12.2022r. dotyczącej 



niewykonywania przez Wójta Gminy czynności polegających na 

zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych.  

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Michał Menżyk, który przedstawił opinię w tej sprawie. 

Poinformował, że skarga była przedmiotem postępowania wyjaśniającego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w trakcie posiedzenia w dniu 9 stycznia 

2023 r. podczas którego Komisja wnikliwie przeanalizowała jej treść oraz 

wysłuchała wyjaśnień obecnego dostawcy Systemu Informacji 

Przestrzennej – firmy GISON. Ponadto Komisja została zaznajomiona  ze 

sposobem dostępu do danych przestrzennych dotyczących miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego oraz studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego w Gminie Gorzyce zgodnie z 

obowiązującymi przepisami, co potwierdziło, że zarzuty były 

nieuzasadnione.  

Biorąc powyższe pod uwagę, skargę uznano za bezzasadną.   

Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii w sprawie 

uznania skargi za bezzasadną.  

Komisja Rodziny za      8 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      6 przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna za      5 przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Budżetu za      6  przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Skarg  za      5 przeciw ……… wstrzymał ........... 

Ad 11 

Wnioski i zapytania. 

- Wójt Gminy Daniel Jakubczyk poinformował, że ogłoszono dodatkowy 

nabór wniosków o dofinansowanie do wymiany źródeł ciepła na rok 2023. 

Zostało złożonych bardzo mało wniosków i jeżeli Gmina nie wywiąże się z 

zapisów umowy to istnieje realne zagrożenie że nie będziemy mogli 

skorzystać z umorzeń wcześniej zaciągniętych pożyczek na ten cel. W 

dodatkowym naborze można sięgnąć po 75 dofinansowań do wymiany 

kotła węglowego z automatycznym załadunkiem, 43 dofinansowania do 

montażu kotła gazowego, 3 dofinansowania do montażu ogrzewania 



elektrycznego i 64 do montażu pomp ciepła. Poprosił o przekazanie tej 

informacji mieszkańcom Gminy Gorzyce.  

- Z-ca Wójta Daniel Kurasz poinformował, że ogłoszono konkurs na 

stanowisko Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Turzy Śląskiej. 

Rok temu konkurs nie został rozstrzygnięty w związku z czym Wójt Gminy 

zdecydował o powierzeniu obowiązków na okres 12 miesięcy. Okres ten 

dobiega końca w związku z czym odbędzie się konkurs na to stanowisko. 

Do 9 lutego przyjmowane będą oferty natomiast rozstrzygnięcie konkursu 

planuje się 28 lutego br.  

- radny Piotr Zimny zapytał czy wiadomo kiedy firma PANATONI uruchomi 

działalność na terenie Gminy Gorzyce.  

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że kończy się inwestycja 

polegająca na przebudowie drogi (zjazdu) na strefę gospodarczą. Być 

może firma uruchomi działalność w pierwszym kwartale tego roku, ale nie 

jest to żadna wiążąca informacja z ich strony.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny przedstawił następującą 

korespondencję: 

1) rezygnacja Pana Michała Wieczorka z funkcji radnego z dniem 

1.01.2023 r.  

2) Pismo Gminnego Centrum Kultury w Gorzycach w sprawie przedłużenia 

umowy na okres 10 lat, w trybie bezprzetargowym, dla klubu dziecięcego 

BAJKOLANDIA w Czyżowicach. 

Z-ca Wójta Daniel Kurasz powiedział, że pismo jest pokłosiem 

dobiegającej końca umowy z firmą BAJKOLANDIA. Nie ma jednak żadnych 

przesłanek żeby umowa miała nie zostać przedłużona. Firma prosperuje 

dobrze, zabezpiecza formę opieki nad dziećmi do lat 3, a zapotrzebowanie 

w tej kwestii jest ze strony mieszkańców coraz większe.  

3) Petycja w sprawie zwiększenia świadomości prawnej wśród lokalnej 

społeczności na temat transplantacji. 



Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji zaapelował by 

zastanowić się przed przekazaniem petycji do komisji, czy Rada Gminy 

posiada kompetencje do rozstrzygania w tego typu kwestiach.  

- Pani Sekretarz Maria Władarz zacytowała fragment ustawy o petycjach 

„przedmiotem petycji może być żądanie, w szczególności, zmiany 

przepisów prawa, podjęcia rozstrzygnięcia lub innego działania w sprawie 

dotyczącej podmiotu wnoszącego petycję, życia zbiorowego lub wartości 

wymagających szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego, 

mieszczących się w zakresie zadań i kompetencji adresata petycji”. Jeśli 

zatem Rada Gminy stwierdzi, że nie jest kompetentna by rozpatrzyć 

petycję, może ją pozostawić bez rozpatrzenia.  

4) Skarga mieszkańca Rogowa z dnia 13.01.2023 r.  na działalność Z-cy 

Wójta Gminy Gorzyce dotycząca niewłaściwego rozpatrzenia wniosku o 

zakup preferencyjny paliwa stałego w 2022 r. i niepodjęcia w związku z 

tym stosownych działań wobec pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Gorzycach.  

5) Skarga mieszkańców Turzy Śl. z dnia 25.01.2023 r. na działalność 

Wójta Gminy Gorzyce, przekazana przez Wojewodę Śląskiego do Rady 

Gminy Gorzyce, celem rozpatrzenia zgodnie z właściwością.   

Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie.  

Ad 12 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Stanisław Zbroja zamknął obrady wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Gorzyce w dniu 26 stycznia 2023 r. o godz. 16.50. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Stanisław Zbroja 

 

 

Protokolant: 

Monika Radzik 

 


